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PROTOKÓŁ Nr 54/24 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi 

z 23 kwietnia 2024 roku 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali Nr 117 Urzędu Miejskiego 

Trzcianki w godz. 12.00 do 12:50. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą obecności; 

2. Pani Joanna Zieńko – Skarbnik gminy Trzcianka; 

3. Pan Witold Putyrski – Zastępca Burmistrza Trzcianki.  

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący komisji pan 

Wincenty Kilian, witając radnych, protokolanta oraz telewizję lokalną. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian przedstawił porządek 

posiedzenia. Nikt z radnych nie zgłosił uwag do porządku posiedzenia, 

został przyjęty przez aklamację. 

Posiedzenie przebiegało zgodnie z porządkiem, jak poniżej: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia.   

3. Zatwierdzenie protokołu Nr 53/24 z dnia 27 lutego 2024 r. 

4. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

5. Podsumowanie prac Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi VIII 

Kadencji Rady Miejskiej Trzcianki. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu Nr 53/24 z dnia 27 lutego 2024 r. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poinformował, że do 

protokołu nie wpłynęły uwagi, w związku z tym poddał protokół Nr 53/24 

pod głosowanie.  
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Protokół został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0.  

Ad 4) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poprosił o omówienie 

projektów uchwał. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Trzcianka na lata 2024-2035 oraz 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na 2024 rok.  

Pani Joanna Zieńko wyjaśniła, że Załącznik Nr 1 dostosowany jest do 

zmian jakie są w projekcie uchwały budżetowej. Do Załącznika Nr 2 

dodano następujące przedsięwzięcia: 

1. Dotacje dla podmiotów wnioskujących o dofinansowanie w programie 

Ciepłe Mieszkanie (dofinansowanie WFOŚiGW w latach 2024-2025). 

Łączne nakłady planowane na realizację zadania wynoszą 3.600.000,00 

zł, w tym w 2024 r. – 2.250.000,00 zł. Ponadto dokonuje się zmian w 

zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. Utrzymanie zimowe dróg – zmniejszenie łącznych nakładów ogółem, 

limitu wydatków na realizację zadania w roku budżetowym oraz limitu 

zobowiązań o kwotę 91.700,00 zł; 

2. Budowa pływalni w Trzciance – zmniejszenie łącznych nakładów 

ogółem, limit wydatków na realizację zadania w roku budżetowym oraz 

limit zobowiązań o kwotę 3.600,00 zł; 

3. Opracowanie projektu technicznego drogi dla rowerów z Siedliska do 

Trzcianki – zmniejszenie łącznych nakładów ogółem, limitu wydatków na 

realizację zadania w roku budżetowym oraz limitu zobowiązań o kwotę 

18.500,00 zł; 

4. Budowa infrastruktury na rzecz rozwoju gospodarczego – uzbrojenie i 

przygotowanie terenów przemysłowych w strefie pn. Trzcianka – 
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Południe – zmniejszenie łącznych nakładów ogółem, limitu wydatków na 

realizację zadania w roku budżetowym oraz limitu zobowiązań o kwotę 

41.685,00 zł; 

5. Adaptacja budynku komunalnego na przychodnię w Siedlisku – 

zmniejszenie łącznych nakładów ogółem, limitu wydatków na realizację 

zadania w roku budżetowym oraz limitu zobowiązań o kwotę 79.000,00 

zł; 

6. Rozbudowa drogi na os. Poniatowskiego w Trzciance – zwiększenie 

łącznych nakładów ogółem, limitu wydatków na realizację zadania w 

roku budżetowym oraz limitu zobowiązań o kwotę 185.000,00 zł. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że dokonuje się następujących zwiększeń po 

stronie dochodów bieżących (uchwała budżetowa): 

-500,00 zł w dziale „Turystyka” w rozdziale „Zadania w zakresie 

upowszechniania turystyki” w ramach paragrafu „Wpływy z różnych 

dochodów”; 

-5.320,00 zł w dziale „Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, 

kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa” w rozdziale „Wybory do rad 

gmin, rad powiatów i sejmików województw, wybory wójtów, burmistrzów 

i prezydentów miast oraz referenda gminne, powiatowe i wojewódzkie” z 

tytułu dotacji celowej z budżetu państwa na zadania zlecone z 

przeznaczeniem na wypłatę diet mężów zaufania w wyborach 

samorządowych; 

-39.000,00 zł w dziale „Oświata i wychowanie” w rozdziale 

„Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli” z tytułu przyznanego 

dofinansowania z Krajowego Funduszu Szkoleniowego na dokształcanie 

nauczycieli”; 

-15.000,00 zł w dziale „Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej” 

w ramach paragrafu „Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 

finansowanie lub dofinansowanie realizacji zadań związanych z 
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przeciwdziałaniem COVID-19” z przeznaczeniem na wypłatę świadczeń 

rekompensaty podatku VAT; 

-19.500,00 zł w dziale „Rodzina” w rozdziale „Świadczenia rodzinne, 

świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składaki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego” z tytułu dotacji 

celowej z budżetu państwa na zadania zlecone na wypłatę świadczeń 

wychowawczych, zgodnie z pismem od Wojewody Wielkopolskiego; 

-60.000,00 zł w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w 

rozdziale „Pozostała działalność” z tytułu dywidendy przyznanej na 

podstawie uchwały Nr 3/2024 Zwyczajnego Zgromadzenia Wspólników 

PUKiB Kombud Sp. z o.o. z dnia 6 marca 2024 r. w sprawie podziału 

zysku za okres od 1 stycznia 2023 do 31 grudnia 2023 r. 

Kolejno wyjaśniła, że dokonuje się zwiększeń po stronie dochodów 

majątkowych i dotyczy to działu „Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska” w rozdziale „Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu” 

– 2.250.000,00 zł z tytułu dotacji z WFOŚiGW na realizację programu 

„Ciepłe Mieszkanie”, gmina uzyska dofinansowanie w kwocie 

3.600.000,00 zł na realizację programu w latach 2024-2025. 

Pani Skarbik następnie dodała, że dokonuje się także zwiększeń po 

stronie wydatków bieżących: 

-w dziale „Oświata i wychowanie” w rozdziale „Szkoły podstawowe” na 

wnioski dyrektorów szkół zwiększa się wydatki o 130.025,00 zł oraz 

wprowadza się przeniesienia między paragrafami – zwiększa się wydatki 

na odpis na ZFŚS. 

-  w dziale „Oświata i wychowanie” w rozdziale „Stołówki szkolne i 

przedszkolne” na wnioski dyrektorów szkół w ramach paragrafu „Odpisy 

na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych” zwiększa się wydatki o 

2.388,00 zł oraz w ramach paragrafu „Wpłaty na PPK finansowane przez 

podmiot zatrudniający” wprowadza się wydatki w kwocie 750,00 zł; 
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Dokonuje się następujących zwiększeń po stronie wydatków 

majątkowych: 

- w dziale „Transport i łączność” w rozdziale „Drogi publiczne gminne” 

zwiększa się wydatki o 143.315,00 zł, w tym: 

1) w ramach zadania „Budowa infrastruktury na rzecz rozwoju 

gospodarczego- uzbrojenie i przygotowanie terenów przemysłowych w 

strefie pn. Trzcianka-Południe zmniejsza się wydatki o 41.685,00 zł; 

W ramach zadania „Rozbudowa drogi na os. Poniatowskiego w 

Trzciance” – zwiększa się wydatki o 185.000,00 zł; 

- w dziale „Administracja publiczna” w rozdziale „Urzędy gmin” w zadaniu 

„Zakup oprogramowania VULCAN – zwiększa się wydatki o 2.785,00 zł; 

- w dziale „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” w rozdziale 

„Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu” dotyczy zadania „Dotacje 

dla wnioskujących o dofinansowanie w programie Ciepłe Mieszkanie – 

zwiększa się wydatki o 2.250.000,00 zł zadanie wpisane do WPF i 

łączna wartość zadania wynosi 3.600.000,00 zł; 

-w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego” w rozdziale 

„Muzea” w ramach zadania „Budowa zaplecza magazynowego” Muzeum 

Ziemi Nadnoteckiej wraz z parkingiem buforowym” – zwiększa się 

wydatki o 53.000,00 zł. 

Dokonuje się następujących zmniejszeń po stronie wydatków 

majątkowych: 

-w dziale „Ochrona zdrowia” w rozdziale „pozostałą działalność” dotyczy 

zadania „Adaptacja budynku komunalnego na przychodnię w Siedlisku” 

zmniejsza się wydatki o 79.000,00 zł; 

- w dziale „Kultura fizyczna” w rozdziale „Obiekty sportowe” dotyczy 

zadania „Budowa pływalni w Trzciance” zmniejsza się wydatki o 

3.600,00 zł.  
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Pani Skarbnik Joanna Zieńko poinformowała, że będą także 

autopoprawki do uchwały budżetowej i będą dotyczyły między innymi 

zadania dotyczącego „Burmistrzówki”, stypendiów socjalnych CUS, 

projektu CUS – przesunięcia, akcyzy dla rolników oraz zmian w zadaniu 

Trzcianka-Południe. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2024-2025 oraz z projektem 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na 2024 

rok. 

- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego na 

terenie gminy Trzcianka oraz udzielenia upoważnienia do 

załatwienia indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej. 

Zastępca Burmistrza Witold Putyrski wyjaśnił, że w związku z 

Obwieszczeniem Ministra Edukacji z dnia 27 lutego 2024 r. w sprawie 

wysokości wskaźnika waloryzacji oraz maksymalnej wysokości opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego, należy od 1 września 2024 

roku zmienić wysokość opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego na kwotę 1,44 zł za godzinę. 

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  

- Projekt uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji 

przystanku komunikacyjnego na terenie gminy Trzcianka. 

Zastępca Burmistrza Trzcianki wyjaśnił, że dla zaspokojenia potrzeb 

mieszkańców wskazuje się wstępną lokalizację nowego przystanku 
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komunikacyjnego na terenie gminy Trzcianka – droga wojewódzka 180 

Biała – Radolin – Radolinek – Kuźnica Czarnkowska. 

Radny Ryszard Wilant wskazał, że przystanek autobusowy przydałby 

się także na wyjeździe z Białej, przy „3 domkach”. 

Przewodniczący Komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 7, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych na terenie gminy Trzcianka, których 

właścicielem, lub zarządzającym jest gmina Trzcianka, warunków 

oraz opłat za korzystanie z tych przystanków. 

Zastępca Burmistrza Trzcianki wyjaśnił, że podjęcie niniejszej uchwały 

jest zasadne, z uwagi na konieczność uaktualnienia wykazu przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest gmina 

Trzcianka. 

Radny Zygmunt Czarny zwrócił uwagę na problem braku toalety przy 

przystanku na Placu Pocztowym, uczniowie mają problem z 

korzystaniem z toalety w CIS. Poprosił, aby radni kolejnej kadencji 

przypilnowali ten temat. 

Pan Witold Putyrski zaznaczył, że w projekcie, kiedy CIS powstało nie 

było nawet mowy o tym, aby w tamtym miejscu był przystanek 

autobusowy. Są plany, aby centrum przesiadkowe było przy stacji PKP. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w głosowaniu: za – 6, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1.  

-Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy. 
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Zastępca Burmistrza Trzcianki wskazał, że wskutek podziałów 

nieruchomości, wynikających z uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dot. rejonu ulic Fałata i Witosa 

wydzielono nową drogę. Teren nowo powstałej drogi wewnętrznej 

stanowi własność gminy Trzcinka. Jest kilka propozycji, jaką nazwę ta 

ulica miałaby nosić.  

Członkowie komisji poprosili, aby na sesję bliżej przedstawić postaci 

sióstr Iwańskich i Eleonory Jasiak. 

Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi zapoznała się z projektem 

uchwały. 

Ad 5) Podsumowanie prac Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi VIII 

Kadencji Rady Miejskiej Trzcianki. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian podziękował za ponad 4 lata 

współpracy. Komisja spotykała się podczas kadencji 53 razy. Żałował 

jedynie, że podczas kadencji nie wydano pozwolenia na budowę ani 

jednej chlewni czy obory. Podziękował jeszcze raz za współpracę i za 

merytoryczne rozmowy. Następnie odczytał odpowiedzi na wnioski z 

posiedzenia komisji z dnia 27 lutego 2024 roku. 

Radna Jadwiga Durejko również podziękowała za współpracę, 

przewodniczącemu pogratulowała sprawnego prowadzenia Komisji, bo 

nie zawsze było ono łatwe. Pożegnała się z radnymi, prosząc, aby radni 

przyszłej kadencji pamiętali o rolnikach. 

Pan Witold Putyrski również podziękował za współpracę, spotkania 

komisji zawsze były merytoryczne. Życzył wszystkim radnym 

wszystkiego dobrego. 

Radny Józef Łastowski również podziękował panu Przewodniczącemu 

za współprace oraz pozostałym radnym. 

Przewodniczący komisji Wincenty Kilian podziękował za miłe słowa. 
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Ad 8) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący komisji 

Wincenty Kilian zamknął ostatnie, 54. posiedzenie komisji VIII Kadencji 

Rady Miejskiej Trzcianki.   

 

Przewodniczący Komisji /-/Wincenty Kilian 

 

Protokolant  Protokolant /-/Ewelina Ćwiek            


